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  صبح دیروز آیین افتتــاح 34پروژه مدیریت 
شهری در منطقه 5تهران برگزار شد و معاون 
هماهنگی و امور مناطق شــهرداری تهران در 
این مراسم از دستور شــهردار برای پیگیری 
مشکل قدیمی کن در طرح تفصیلی خبر داد. به 
گزارش همشهری، حسین نظری در این رابطه 
گفت: »شهردار تهران دستور ویژه ای به معاون 
شهرسازی شــهرداری داد که مشکل قدیمی 
و کهنه کن در طرح تفصیلی پیگیری شــود، 
اما تقاضای ما این اســت که درک متقابل نیز 
وجود داشته باشد تا این اقدام در فرایند اداری 
انجام شــود. وظیفه شــهرداری این است که 
طرح را تهیه و به کمیسیون های مربوطه ارائه 
کند و نهادهای مربوطــه باید آن را به تصویب 
برسانند تا قابلیت اجرایی داشته باشد.« معاون 
هماهنگی و امور مناطق شــهرداری تهران با 
اشــاره به برگزاری با عظمت مراســم رحلت 

امام خمینــی)ره(، ضمن تقدیــر از زحمات 
نیروهای شهرداری در این مراسم عنوان کرد: 
»افتخار نوکری برای مردم از آراســتگی شهر 
تا اقدامــات فرهنگی و زیباســازی را غنیمت 
می شماریم؛ زحمات شهرداری مانند زحمات 
یک مادر در خانه است.« او تأکید کرد: »برای 
مراســم اربعین در حال آماده سازی هستیم و 
تقســیم کار در مناطق برای مدیریت مناطق 

مرزی صورت گرفته است.« 
نظری در ادامه با اشــاره به افتتــاح 34 پروژه 
شــهرداری در منطقه 5، یادآور شــد: »این 
اقدامات نشان می دهد شــهرداری در اندازه 
توان خود قصد و نیت خدمت و گره گشــایی 
از کار مردم و تسهیل در امورات و زندگی آنها 
را دارد؛ عمده این پروژه هــا از جنس خدمات 
شهری و با رویکرد اجتماعی و فرهنگی است 
که نشان دهنده توجه شــهرداری به مباحث 

اجتماعی و فرهنگی به صورت ویژه است.« 
نظری در حاشــیه این مراســم به خبرنگاران 
گفت: »پروژه های مناطق ۲۲گانه در سطوح 
مختلف دسته بندی شــده که برخی از آنها در 
سطح منطقه ای بوده و بخشی دیگر نیز کاربرد 

فرامنطقه ای دارند.« 
 معــاون هماهنگی و امور مناطق شــهرداری 
تهران گفت: »پروژه هــای مترو و بزرگراه فتح 
در جنوب شــرقی تهــران از پروژه های آینده 

است که می تواند گره گشــایی از کار مردم را 
به دنبال داشته باشد.« نظری ادامه داد: »برخی 
از خدمات مانند آراســتگی شــهر، خدمات 
روزمره است، اما برخی از پروژه ها مانند پروژه 
شهیدشوشتری در شرق تهران و اتصال میدان 
سپاه به بزرگراه آزادگان، خدمات کلان است. 
همچنین یکــی از پروژه هایی کــه به صورت 
پراکنده انجام می شود اصلاح هندسی بسیاری 
از دوربرگردان هاست که باعث ایجاد ترافیک 
شــده اند که با اصلاح آنها مســیرهای مردم 

کوتاه تر می شود.« 
شهردار منطقه 5 نیز با اشاره به افتتاح 34پروژه 
با اعتبــاری بالغ بر 3۸میلیــارد تومان گفت: 
»تصفیه خانه کن یکی از ایــن طرح ها بود که 
با این کار از پســاب برای آبیاری فضای سبز 
استفاده می شــود و این میزان تا سه برابر قابل 

افزایش است.«
 احسان شــریفی با بیان اینکه پروژه مجموعه 
ورزشی شــهدای کن از دیگر پروژه های مهم 
است که مشکلات آن مرتفع و به مردم منطقه 
تقدیم شد، گفت: »ســرای محله اکباتان نیز 
که ساختمان آن فرسوده شــده بود از ابتدای 
فروردین تا امروز 4۰درصد پیشرفت فیزیکی 
داشــته اســت؛ علاوه بر این، احداث مســیر 
دوچرخه سواری، بهســازی ترافیکی و توسعه 
محله ای از دیگر پروژه های افتتاح شده به شمار 

می رود.«
 او درخصوص پروژه قابــل افتتاح در ماه های 
آینده در منطقه 5 توضیــح داد: »پروژه مهم 
استفاده از پساب فاضلاب اکباتان و تصفیه خانه 
این محله را در برنامه داریم و توافقی با شرکت 
آب و فاضلاب داشتیم که بخشی از آن پساب 
برای آبیاری فضای ســبز اکباتــان در اختیار 

منطقه 5 قرار خواهد گرفت.« 
این مراسم در سالن ورزشی کن برگزار شد که 
شــهردار منطقه 5در این باره گفت: »ساخت 
ســالن ورزشــی کن که امروز )دیروز( تقدیم 
شهروندان می شود از سال ۹۶ آغاز شده، ولی 
به دلیل مشکلاتی متوقف مانده بود، اما در ۶ماه 
اخیر با تلاش هایی که صــورت گرفته، تقدیم 

مردم کن می شود.« 

مشکلات کن رفع می شود 
در آیین افتتاح 34پروژه مدیریت شهری در منطقه 5تهران مطرح شد 

عملکرد منطقه 5شهر تهران طی دوره مدیریت شهری فعلی
  ۸5درصد پیشرفت فیزیکی و ریالی پروژه های عمرانی منطقه 5در سال 1400صورت گرفته 

است.
  2هزار مترمکعب از پساب تصفیه خانه کن وارد پساب منطقه کن شد.

  56پروژه در دهه فجر سال 1400افتتاح شد.
  34پروژه 1۸خرداد 1401افتتاح شد.

  ۹0پروژه در مجموع و در مدت زمان ۷ماهه تقدیم شهروندان منطقه شده است.

مکث

1۷شهریور از شنبه در خدمت شهروندان 

شهردار تهران در نخستین جلسه قرارگاه ایمنی شهر تهران تاکید کرد

 توجه بیشتر به ساختمان های ناایمن 
و بافت ناپایدار شهری 

صد و چهل وسومین ایستگاه متروی پایتخت به بهره برداری می  رسد

شنبه همزمان با سالروز میلاد امام   حمل
 و نقل

رضا)ع( ایستگاه 17شــهریور با 
معماری خــاص و منحصربه فرد 
بهره برداری و آماده خدمت رســانی به شهروندان 
می شود. به گزارش همشهری، ســاخت ایستگاه 
17شهریور در خط7 مترو از سال۹4 شروع شد. این 
ایســتگاه تبادلی با خط۶ محسوب می شود و صد و 
چهل وسومین ایستگاه شــبکه متروی پایتخت و 
چهارمین ایستگاهی است که در این دوره مدیریت 
شهری افتتاح می شــود. به گفته مسعود درستی، 
مدیرعامل شرکت متروی تهران با بهره برداری از این 
ایستگاه، کارگاه عملیات عمرانی کامل جمع آوری و 
بلوار قیام با امکاناتی چون مسیر پیاده روی، فضای 

سبز و... آزادسازی و بازگشایی می شود.

پیشرفت ۸0درصدی ایستگاه های خط 6 و ۷
تکمیل و بهره برداری کامل از خطوط و ایستگاه هایی 
که درگذشته ساخته شده اند، یکی از سیاست های 
اصلی مدیریت شــهری در حوزه حمل ونقل ریلی 
است. رئیس کمیسیون حمل ونقل و عمران شورای 
شهر تهران در برنامه تهران۲۰ این موضوع را مطرح 
کرد و گفت که ایستگاه های باقیمانده در خطوط ۶ و 
7 مترو به پیشرفت فیزیکی ۸۰ تا ۹۰درصد رسیده اند 

و از این رو تکمیل و بهره برداری از آنها در اولویت قرار 
دارد. به گفته سیدجعفر تشــکری هاشمی پس از 
افتتاح ایستگاه 17شهریور، براساس برنامه ریزی های 
انجام شده شرکت بهره برداری مترو، تکمیل ۲ایستگاه 
دیگر )میدان کتاب و شهید دادمان( و بهره برداری از 
۹.5کیلومتر از خط۶ مترو، حدفاصل ایستگاه میدان 
امام حسین)ع( تا ایستگاه دانشگاه تربیت مدرس در 
دستور کار قرار دارد که تا پایان سال باید محقق شوند.

پیگیری کمبودهای ناوگان ریلی
تشکری هاشمی در ادامه با بیان اینکه بهره برداری از 
ایستگاه ها، شروع ماجرای کمبود ناوگان ریلی است، 
گفت: »با بهره برداری از ایستگاه های جدید دامنه 
خدمت رسانی گسترده تر می شود و نیاز به قطارهای 
بیشــتری خواهد بود. بنابراین جلسات متعددی با 
دولت داشــتیم تا 15درصد از پیش پرداخت خرید 
۶3۰دستگاه واگن مترو از محل ظرفیت تهاتر نفت 
اختصاص داده شــود.« او به موضوع اورهال کردن 
قطارهای مترو هم اشــاره کرد و ادامه داد: »اکنون 
ماهانه یک رام قطار در کارخانه واگن ســازی تهران 
بازسازی می شود اما باتوجه به نیاز موجود و ظرفیت 
این کارخانه، باید از طریق تأمین منابع مالی موردنیاز 

فرایند اورهال قطارها تسریع شود.«

 اولین جلسه قرارگاه ایمنی شهر 

تهران با حضور علیرضا زاکانی ایمنی
شــهردار تهران و نمایندگان 
دستگاه های مسئول در حوزه ایمنی پایتخت 
روز چهارشنبه برگزار شد. به گزارش همشهری، 
در این جلسه علیرضا زاکانی، شهردار تهران با 
تأکید بر این موضوع که ایمنی پایه و اساس است 
و از هر جهتی که به آن نگاه می شــود اهمیت 
غیرقابل وصفی دارد، گفت: »نقش شهرداری به 
اندازه ای گسترده و کلان است که همگی ما باید 
با مســئولیت پذیری بالا وظیفه خود را به نحو 
احسن انجام دهیم.« شهردار تهران با اشاره به 
حادثه آبادان و فرو ریختن ساختمان متروپل 
افزود:»موضوع قرارگاه ایمنی با توجه به شرایط 
و حادثه پیش آماده در آبادان حساسیت ویژه 
پیدا کرده است و باید به این نکته اشاره کرد که 
متأسفانه هر از گاهی حوادثی رخ می دهد که ما 

را از غفلت در حوزه ایمنی خارج می کند.« 
زاکانی با اشــاره به آمــار جان باختگان حادثه 
ریزش ســاختمان متروپل در آبادان ادامه داد: 

»ریزش ساختمان در آبادان حادثه تلخی بود 
که موجب تأسف و تأثر شــد که در این حادثه 
بیش از 4۰ نفر جان خود را از دست دادند و باید 
بدانیم حوادث در هر نقطه ای از کشور تلخ است 
و پیشگیری های لازم جهت جلوگیری از بروز آن 

باید انجام شود.«  
 در ادامه جلســه پیرامون موضوعاتی ازجمله 
اســناد قانونی فرادســت، ایجاد وحدت رویه، 
بهره گیری از فناوری های نوین، ارتقاي آگاهی 
عمومی، تهیه برنامه ارتقاي ایمنی کلانشــهر 
تهران و کمیته های قرارگاه ایمنی گفت وگو و 
تبادل نظر شد. کمیته خدمات شهری و ایمنی، 
کمیته ایمنی شهرســازی و معماری، کمیته 
هماهنگی ایمنی مناطــق، کمیته ایمنی فنی 
عمرانی، کمیته ایمنــی حمل ونقل و ترافیک، 
کمیته برنامه و بودجه ایمنی شــهری، کمیته 
حقوقی و قضایی ایمنی شهری، کمیته مالی و 
اقتصادی ایمنی شهری و کمیته فرهنگسازی  
ایمنی و مشارکت جامعه محور ۹ کمیته تشکیل 

شده در قرارگاه ایمنی شهر تهران است.

شهردار پایتخت و سفیر پرتغال درباره ظرفیت های موجود 
برای همکاری های دوجانبه دیدار و گفت وگو کردند

 تهران و لیسبون
 در مسیر خواهرخواندگی 

کارلوس کاستا نهوش، سفیر کشور پرتغال در ایران با حضور در 
ساختمان شهرداری تهران با علیرضا زاکانی، شهردار پایتخت 
دیدار و گفت وگو کرد. زاکانی در این دیدار ابراز امیدواری کرد 
حضور سفیر پرتغال در ایران بتواند ظرفیت های ۲کشور ایران و 
پرتغال را در کنار هم فعال کند و ۲ملت ایران و پرتغال روزبه روز و 
بیش از گذشته به یکدیگر نزدیک شوند. همچنین شهردار تهران 
پیشاپیش روز ملی پرتغال را به سفیر این کشور تبریک گفت و 

بهترین ها را برای ملت و دولت پرتغال آرزو کرد.
به گزارش همشهری، علیرضا زاکانی در این دیدار از حرکت در 
مسیر خواهرخواندگی شهرهای تهران و لیسبون خبر داد و اعلام 
کرد از شهردار لیسبون برای حضور در تهران دعوت به عمل آمده 
است: »بسیار خوشحالم که نظر سفیر محترم کشور پرتغال ناظر 
به پیوستگی و همکاری بین ۲شهر لیسبون و تهران است. باید 
اعلام کنم ما مسیر خواهرخواندگی ۲شهر تهران و لیسبون را 
دنبال می کنیم و در ماه آینده نیز این توفیق را داریم در نشستی، 
میزبان مجموعه شهرهایی که با تهران خواهرخوانده هستند، 
باشیم؛ به همین منظور از شهردار لیسبون نیز برای حضور در 
این نشست دعوت کردیم و امیدواریم شــاهد حضور شهردار 

لیسبون باشیم.«

گسترش همکاری ها زیر سایه تحریم
زاکانی با اشــاره به تحریم های ظالمانه و ناعادلانه آمریکا علیه 
ملت ایران، از ظرفیت های موجود در ایران به ویژه شــهر تهران 
برای گسترش روابط با دیگر کشــورها به ویژه شهر لیسبون و 
کشور پرتغال سخن گفت: »در تهران ظرفیت های بسیار بالایی 
برای همکاری با پرتغال وجود دارد و این واقعیت تلخی اســت 
که ما )ایران( تحت تحریم های آمریکا هستیم. این واقعیت تلخ 
صدماتی را به ملت ایران وارد کرده و شرایط سختی برای ما به 
واسطه همین تحریم های ظالمانه ایجاد شده است. تحریم های 
ظالمانه آمریکا علیــه ملت ایران اوج بی عدالتــی را به نمایش 
گذاشته است. این هزینه اســتقلال خواهی ملت ایران و بیشتر 
بهانه جویی اســت، اما این موضوع مانع نخواهد شد ملت ایران 
نتواند در زمینه های مختلف پیشــرفت جدی داشــته باشد. 
پیشرفت های ما در حوزه علمی، نانو تکنولوژی، بایو تکنولوژی 
و دیگر حوزه های دانشی نشــان می دهد تحریم های ظالمانه 
نتوانسته است خللی در اراده ملت ایران ایجاد کند. اعتقاد ما این 
است که باید تحریم ها برداشته شود تا بتوان رابطه نزدیک تر با 
پرتغال و دیگر کشورها داشت، اما تحریم واقعیتی است که وجود 
دارد و با قبول این واقعیت باید به ســمت گسترش روابط خود 

حرکت کنیم.«

اشتراک تجربیات از مسیر فوتبال 
زاکانی با اشــاره به 3محور موضوعات اقتصــادی، فرهنگی و 
ورزشی مطرح شده در این نشســت گفت: »در حوزه ورزش 
و دیگر موضوعات به عنوان تهران، بزرگ ترین کلانشهر غرب 
آســیا با جمعیت روزانه 13میلیون نفــر، علاقه مند به ایجاد 
همکاری و تبادل تجربیات بین ۲شهر تهران و لیسبون هستیم. 
همچنین شهر لیســبون تجارب خوبی در بخش حمل ونقل 
پاک دارد و یکی از موضوعات جدی ما نیز حمل ونقل اســت 
که به عنوان یک ســرفصل می تواند مورد دقت و توجه باشد و 
از تجربیات و ظرفیت های ۲شــهر تهران و لیسبون بهره  برد. 
موضوعات زیست محیطی، پســماند و خدمات شهری نیز از 
دیگر بخش هایی است که می توانیم در آنها تجارب خود را به 
اشــتراک بگذاریم. فراتر از حوزه اقتصادی و زیست محیطی، 
موضوعات فرهنگی نیز برای ما مهم است و از ارتباط و تعامل در 
حوزه فرهنگ و سینما استقبال می کنیم. تهران ظرفیت های 
بی نظیری در حوزه های گردشگری، موزه و آثار باستانی دارد 
که این ظرفیت ها می تواند مورد استفاده قرار بگیرد. آثار باستانی 
پیدا شده در تهران نشــان می دهد تهران قدمتی 7هزار ساله 
دارد و بسیار خوشحال می شویم امکانی برای بالا بردن خدمات 
گردشگری بین ۲کشور فراهم شود. ملت هر دو کشور ایران و 
پرتغال به فوتبال علاقه زیادی دارند و ورزش فوتبال می تواند 
نقطه اتصال و اتکا باشــد تا از این طریق برای ۲ کشور ایران و 

پرتغال افتخار کسب شود.«
شهردار تهران همچنین گفت: »5۰۰ دانشجوی ایرانی در پرتغال 
مشغول به تحصیل هستند و امیدوارم بتوانیم در سطوح مختلف 

به ویژه سطوح علمی همکاری داشته باشیم.« 

علاقه مندی پرتغالی ها برای سرمایه گذاری 
در ادامه این دیدار کارلوس کاستا نهوش، سفیر کشور پرتغال در 
ایران از علاقه مندی شرکت های پرتغالی برای سرمایه گذاری در 
ایران خبر داد و با اشاره به تأثیر تحریم ها گفت: »ما به گفتمان 
سیاسی اعتقاد داریم و مسیر درســت این است که به گفتمان 
سیاسی خود ادامه دهیم. با توجه به تحریم ها علیه ایران شرایط 
برای سرمایه گذاری شــرکت های پرتغالی مناسب نیست، اما 
امیدواریــم در مذاکرات نتایج خوبی حاصل شــود. باید بر این 
نکته هم تأکید کنم که حتی در همین شرایط نیز شرکت های 
پرتغالی وجــود دارند که در ایران فعالیــت می کنند. در حوزه 
مسائل فرهنگی و هنری نیز می توان همکاری مشترک داشت 
و در ادامه همکاری ها امیدواریم با همکاری ۲دانشگاه تهران و 
علامه طباطبایی امکان ایجاد دپارتمان زبان پرتغالی فراهم شود. 
دیپلماسی ورزش می تواند یک تصویر مثبت برای هر کشور در 
کشــورهای دیگر ایجاد کند. در زمینه همکاری مشترک بین 
شهرداری های تهران و لیسبون می توان صحبت کرد که از نظر 

من حمل ونقل می تواند یکی از موضوعات فی ما بین باشد.«

خبر

گرامیداشت

دیپلماسی شهری

 من سرباز کوچکی
 از خیل سربازان امام بودم 

 سال های 53 تا 57 که مشــغول تحصیل در حوزه علمیه قم بودم، با 
اینکه داشتن رادیو در مدرسه محل تحصیل برای طلاب ممنوع بود، من 
یک رادیوی کوچک ۲موج را مخفیانه استفاده می کردم و از طریق موج 
کوتاه هر هفته چندبار صدای روحانیت مبارز ایران که از عراق پخش 
می شد را گوش می دادم. آن زمان می گفتند گوینده »دعایی«نامی است 
از همراهان آیت الله خمینی. همین رادیو و گوش دادن مخفیانه به آن 
باعث اخراج من از مدرسه شد. در آخرین دیدارم با مرحوم دعایی ،  این 
خاطره را برایشان در میکروفن نقل کردم و گفتم تا مدت ها جنابعالی را 
با مرحوم »شیخ محسن دعاگو« که او هم از مبارزان و زندانیان سیاسی 
قبل از انقلاب بود اشــتباه می گرفتم و گفتم جنابعالی نقش مهمی 
در گرایش روحانیون و طلاب آن سال های حوزه علمیه قم و نهضت 
اسلامی در کنار حضرت امام)ره( داشتید. زیرا خود شاهد بودم چه تعداد 
از طلاب جوانی مثل خودم خانه به دوشی و اخراج از مدارس حوزه علمیه 
را تحمل می کردند اما حاضر نبودند رادیوی کوچک شان را که تنها به 
عشق شنیدن صدای شما و نام امام)ره( و بیانیه های ایشان از زبان شما 
بود، از خود جدا کنند. و پاسخ او مثل همیشه »من سرباز کوچکی از 

خیل سربازان امام بودم« بود.

 سامانه های ضروری شهر
 به حالت عادی برگشت

سخنگوی شهرداری تهران گفت: ســامانه های ضروری شهر به مرور 
به حالت عادی برگشــته و فعالیت خود را انجام می دهند.به گزارش 
همشهری، عبدالمطهر محمدخانی درباره آخرین وضعیت سامانه های 
شــهرداری گفت: برخلاف برخی ادعاها در فضای مجازی هیچ داده و 
اطلاعاتی از شهروندان در سامانه های شــهرداری آسیب ندیده و پاک 
نشده و تمام این داده ها و اطلاعات موجود است. وی ادامه داد: با تلاش 
همکاران ما در سازمان فاوا، آن بخش از سرویس هایی که خدمات ضروری 
به مردم ارائه می دادند به مرور به حالت عادی برگشته و فعالیت خود را 
انجام می دهند. برخی از سامانه ها نیز به صورت آفلاین در حال فعالیت 
هستند.  محمدخانی   ادامه داد: با بررسی تیم جدید مدیریت شهری، 
پایداری سامانه ها به شدت احساس شد؛ چراکه با مشکلاتی مواجه بود و 

آقای زاکانی دستور اصلاح این سامانه ها را داده  بودند.  
همزمان مدیرعامل شــرکت کنتــرل ترافیک تهــران گفت: تمام 
دوربین های شهرداری تهران با وجود حواشی های مطرح شده فعال 
است و تصاویر ســرقت از بانک ملی در خیابان انقلاب نیز در آن ثبت 
شده است. پوریا علیمردانی در حاشیه بازدید جمعی از خبرنگاران از 
مجموعه کنترل ترافیک شهر تهران  توضیح داد:  15۰۰ دوربین در 
سطح شهر تهران مستقر است که شاید تعدادی از آنها به دلایلی نقص 

فنی داشته باشند، اما اکثر آنها  فعال هستند.

ناصر امانی؛ عضو شورای اسلامی شهر تهران
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